

September 2015

articles in refereed journals

- [22] EBERHARTER, Veronika V. (2014). The Intergenerational Dynamics of Social Inequality – Empirical Evidence from Europe and the United States. *Global Journal of Human-Social Science (E)*, 14,1: 95-108
- [21] EBERHARTER, Veronika V. (2013). The Intergenerational Transmission of Occupational Preferences, Segregation, and Wage Inequality – Empirical Evidence from Europe and the United States. *Schmollers Jahrbuch. Zeitschrift für Wirtschafts- und Sozialwissenschaften (Journal of Applied Social Science Studies)* 133,2: 185-202.
- [20] EBERHARTER, Veronika V. (2012). Intergenerational Educational Mobility and Social Exclusion. Germany and the United States Compared. *Research on Economic Inequality* 20: 285-309.
- [19] EBERHARTER, Veronika V. (2011). The Intergenerational Transmission of Economic Disadvantages and Social Exclusion – Constraints on Social Mobility. *Schmollers Jahrbuch. Zeitschrift für Wirtschafts- und Sozialwissenschaften (Journal of Applied Social Science Studies)* 131,2: 287-299.
- [18] EBERHARTER, Veronika V. (2009). *Labor Supply Decisions, Occupational Segregation, and Intergenerational Income Mobility - Germany and the United States compared. Journal of Income Distribution*, 18, 3-4, Special Issue "Income Distribution and the Family": 93-109.
- [17] EBERHARTER, Veronika V. (2009). Redistribution, intergenerational inequality, and poverty transmission – Germany and the United States compared. In: Davis, John B. (ed.), "Global Social Economy: Development, work and policy". London: Routledge, Taylor & Francis: 164-181.
- [16] EBERHARTER, Veronika V. (2008). Parental background and intergenerational occupational mobility - Germany and the United States compared. *The Journal of Income Distribution* 17,2: 74-94.
- [15] EBERHARTER, Veronika V. (2008). Intergenerational income inequality, and dynastic poverty persistence - Germany and the United States compared. In: Bishop, John and Buhong Zheng (eds.), *Research on Economic Inequality* 16: 157-175.
- [14] EBERHARTER, Veronika V. (2007). Traditional Role Patterns, Family Background, and Intergenerational Income Mobility – Germany and the United States compared. *Schmollers Jahrbuch. Zeitschrift für Wirtschafts- und Sozialwissenschaften (Journal of Applied Social Science Studies)* 127,1: 7-20.
- [13] EBERHARTER, Veronika V., HOLUB Hans Werner and Gottfried TAPPEINER (2006). Robustness of Art Price Indices and Price Dynamics in the Print Market. *The International Journal of Applied Economics* 5,5: 7-21.
- [12] EBERHARTER, Veronika V. (2005). Low income : Inequality and mobility patterns in the 1990's. Empirical evidence from the United States and Germany. *Journal of Economic and Social Research* 4,2: 53-70.
- [11] HOLUB, Hans Werner, EBERHARTER, Veronika V. and Gottfried TAPPEINER (2004). The Role of Criticism in Modern Economics. *Homo oeconomicus* XX,4: 437-447.
- [10] HOLUB, Hans Werner, EBERHARTER, Veronika V. and Janette F. WALDE (2003). The perception of physiocracy in the history of economics. *The International Journal of Applied Economics* 2,3: 17-23.

- [9] EBERHARTER, Veronika V. (2003). Structural Features of Female Employment Status and Earnings Mobility. The Experience in Germany. *Review of Social Economy* 61,4: 511-533.
- [8] EBERHARTER, Veronika V. (2002). Poverty inequality and poverty mobility in Germany in the 1990's. *Journal of Income Distribution* 10,1-2: 13-25.
- [7] EBERHARTER, Veronika V. (2001). Gender Roles, Labor Market Participation and Household Income Position. *Structural Change and Economic Dynamics* 12: 235-246.
- [6] HOLUB, Hans Werner, EBERHARTER, Veronika V. und Gottfried TAPPEINER, 2001. Internationale Verflechtungen und Einflüsse in der Modernen Wachstumstheorie – eine Zeitschriftenanalyse 1939 – 1992. *Schmollers Jahrbuch. Zeitschrift für Wirtschafts- und Sozialwissenschaften (Journal of Applied Social Science Studies)* 121,2: 199-214.
- [5] HOLUB, Hans Werner, EBERHARTER, Veronika V. und Janette F. ASCHENWALD (2001). Die Rezeption und ihre Konsequenzen – Ein zu wenig beachtetes Problem. *Jahrbücher für Nationalökonomie und Statistik (Journal of Economics and Statistics)* 221,4: 432-439.
- [4] HOLUB, Hans Werner, EBERHARTER, Veronika V. und Gottfried TAPPEINER (2000). Der Aufstieg und Niedergang der „Modernen“ Wachstumstheorie. Eine quantitative Studie. *Jahrbücher für Nationalökonomie und Statistik (Journal of Economics and Statistics)* 220,3: 358-370.
- [3] EBERHARTER, Veronika V. (1999). Weibliche Haushaltsvorstände – Ein Phänomen sich ändernder Haushaltsstrukturen oder Neudefinition tradierter Rollenbilder?. *Jahrbücher für Nationalökonomie und Statistik (Journal of Economics and Statistics)* 219,3+4 : 298-307.
- [2] HOLUB, Hans Werner, TAPPEINER, Gottfried und Veronika V. EBERHARTER (1992). Das eiserne Gesetz der bedeutenden Arbeiten. *Homo oeconomicus* IX,1: 103-123.
- [1] HOLUB, Hans Werner, TAPPEINER, Gottfried and Veronika V. EBERHARTER (1991). The Iron Law of Important Articles. *Southern Economic Journal* 58,2: 317-328.

books, contributions to collected volumes, other publications

- [30] EBERHARTER, Veronika V. / APPELT, Erna (2014). "Vorsorgendes Wirtschaften am Beispiel des Tiroler Fremdenverkehrs". *AEP-Informationen – Feministische Zeitschrift für Politik und Gesellschaft* 4/2014: 27-32.
- [29] APPELT, Erna / EBERHARTER, Veronika V. (2014). "Das österreichische Care-Regime: Familialisierung, Kommodifizierung und soziale Ungleichheit. *AEP-Informationen – Feministische Zeitschrift für Politik und Gesellschaft* 4/2014: 8-14.
- [28] EBERHARTER, Veronika V. (2013). "Women's Employment Behaviour – Rational Choice, Family Values, and Wage Penalties? Empirical Evidence from Germany and the United States". In: Crespi, I. and T. Miller (eds.), *Family, Care and Work in Europe: an Issue of Gender?*, Macerata: EUM(Edizione università di Macerata):
- [27] EBERHARTER, Veronika V. (2013). "Marginalization and Social Exclusion. Threats to Life-Satisfaction and Social Cohesion – Empirical Evidence from Germany and the United States". In: Kapferer, E.,

Koch, A. and C. Sedmak (eds.), *Strengthening Intangible Infrastructures*. Cambridge: Cambridge Scholars Publishing:

- [26] Eberharter, Veronika V. (2012). "Labour Market Flexibility, Decent Work, and Social Justice - Challenges for Economic and Social Policy". In: Koch, A. Kapferer, E. and C. Sedmak (eds.), *The Logics of Change – Poverty, Place, Identity, and Social Transformation Mechanisms*. Cambridge Scholars Publishing, Cambridge: 234-248.
- [25] EBERHARTER, Veronika V. (2011). Segregation des Arbeitsmarktes, Einkommensungleichheit und soziale Mobilität – Herausforderungen für die Gleichstellungspolitik. In: Josef Nussbaumer, Gerald Pruckner, Rupert Sausgruber, und Hannes Winner (Hrsg.), *Gesundheits- und Sozialpolitik im Diskurs. Festschrift für Engelbert Theurl zum 60. Geburtstag*. Springer Verlag, Wien, New York: 13-31.
- [24] EBERHARTER, Veronika V. (2010). *Wirtschaft und Wirtschaftspolitik*. In: Peter Bußjäger, Ferdinand Karlhofer und Günther Pallaver (Hg.), *Vorarlbergs politische Landschaft*. Innsbruck: 167-187.
- [23] EBERHARTER, Veronika V. (2010). *Betreuung und Pflege – berufliche Segregation und Gender-Pay-Gap*. In: Appelt, E., Heidegger, M., Preglau, M. und M.A. Wolf (Hg.), *Who cares? Betreuung und Pflege in Österreich. Eine geschlechterkritische Perspektive*. Studienverlag, Innsbruck: 99-109.
- [22] EBERHARTER, Veronika V. (2009). *Geschlechtsspezifische Einkommensunterschiede in Wirtschaftsbereichen, Berufsgruppen und betrieblichen Funktionen*. In: Appelt, Erna. (Hg.), *Gleichstellung in Österreich – Eine kritische Bilanz*, Innsbruck: Studienverlag: 167-180.
- [21] EBERHARTER, Veronika V. (2008). *Räumliche Disparitäten – Standortpotenziale und nachhaltige Regionalentwicklung*. In: P. Bußjäger, F. Karlhofer und G. Pallaver (Hg.), *Die Besten im Westen? – Die westlichen Bundesländer und ihre Rolle seit 1945. Schriftenreihe Politische Bildung, Band 7*, Wien: Braumüller: 1-34.
- [20] EBERHARTER, Veronika V. (2008). *Arbeit, soziale Sicherung und Chancengleichheit: Vision oder Illusion der Verteilungsgerechtigkeit?*. Festschrift zum 60. Geburtstag von Paul Tschurtschenthaler“. In: J. Nußbaumer, G.J. Pruckner, E. Theurl (Hg.), *Streiflichter der Verteilungsgerechtigkeit*, Marburg: Metropolis: 217-241.
- [19] EBERHARTER, Veronika V. (2008). *Frauenerwerbstätigenquote*. In: Ulrike Tappeiner, Axel Borsdorf und Erich Tasser (Hg.), *Alpenatlas*, Heidelberg: Spektrum Akademischer Verlag: 165.
- [18] EBERHARTER, Veronika V. (2008). *Veränderung der Frauenerwerbstätigenquote*. In: Ulrike Tappeiner, Axel Borsdorf und Erich Tasser (Hg.), *Alpenatlas*, Heidelberg: Spektrum Akademischer Verlag: 167.
- [17] EBERHARTER, Veronika V. (2008). *Frauenerwerbstätigenquote der 25-45-Jährigen*. In: Ulrike Tappeiner, Axel Borsdorf und Erich Tasser (Hg.), *Alpenatlas*, Heidelberg: Spektrum Akademischer Verlag: 169.
- [16] EBERHARTER, Veronika V. (2007). *Vilfredo Pareto*. In: Anton Pelinka und David Wineroither (Hg.), *Idee und Interesse II. Politische Ideen und Gesellschaftstheorien seit der frühen Neuzeit. Reihe: Vergleichende Gesellschaftsgeschichte und politische Ideengeschichte, Band 19*. Wien: Braumüller: 1-13.
- [15] EBERHARTER, Veronika V. (2007). *Die soziale Dimension des Geschlechts in der Ökonomik*. In: *Geschlechterforschung: Identitäten – Diskurse – Transformationen*, Innsbruck: 30-32.
- [14] EBERHARTER, Veronika V. (2006). *Clark, John Bates: "The Distribution of Wealth. A Theory of Wages, Interest and Profits, London 1899"*. In: Herz, Dietmar und Veronika Weinberger (Hg.), *Lexikon der*

ökonomische Werke, 650 wegweisende Schriften von der Antike bis ins 20. Jahrhundert, Düsseldorf: Wirtschaft und Finanzen: 89-90.

- [13] EBERHARTER, Veronika V. (2006). George, Henry: „Progress and Poverty. An Inquiry into the Cause of Industrial Depressions, and the Increase of Want with Increase of Wealth; The Remedy, London 1884“. In: Herz, Dietmar und Veronika Weinberger (Hg.), Lexikon der ökonomische Werke, 650 wegweisende Schriften von der Antike bis ins 20. Jahrhundert, Stuttgart, Wirtschaft und Finanzen: 155-156.
- [12] EBERHARTER, Veronika V. (2006). George, Henry: „Social Problems, London 1883“. In: Herz, Dietmar und Veronika Weinberger (Hg.), Lexikon der ökonomische Werke, 650 wegweisende Schriften von der Antike bis ins 20. Jahrhundert, Stuttgart, Wirtschaft und Finanzen: 156-157.
- [11] EBERHARTER, Veronika V. (2006). George, Henry: „The Science of Political Economy, London 1897“. In: Herz, Dietmar und Veronika Weinberger (Hg.), Lexikon der ökonomische Werke, 650 wegweisende Schriften von der Antike bis ins 20. Jahrhundert, Stuttgart, Wirtschaft und Finanzen: 157-158.
- [10] EBERHARTER, Veronika V. (2006). Kaldor, Nicholas: „Alternative Theories of Distribution, Review of Economic Studies, 1955/56 (23), S.83-100“. In: Herz, Dietmar und Veronika Weinberger (Hg.), Lexikon der ökonomische Werke, 650 wegweisende Schriften von der Antike bis ins 20. Jahrhundert, Stuttgart, Wirtschaft und Finanzen: 227-229.
- [9] EBERHARTER, Veronika V. (2004). „Standortqualität - Zwischen Regionalisierung und Globalisierung, in: Filzmeier, Peter; Pallaver, Günther; Plaikner, Peter und Isabella Cherubini (Hg.), Jahrbuch für Politik. Tirol und Südtirol 2003, Innsbruck, Bozen: Athesia: 394-408.
- [8] EBERHARTER, Veronika V. (2004). Wirtschaft und Wirtschaftspolitik. In: Karlhofer, Ferdinand, Pelinka, Anton (Hg.), Politik in Tirol, Innsbruck, Wien, München, Bozen: Studienverlag: 159-186.
- [7] HOLUB, Hans Werner, EBERHARTER, Veronika V. und Gottfried TAPPEINER (2004). Der Aufstieg und Niedergang der „Modernen“ Wachstumstheorie, München: Oldenbourg.
- [6] EBERHARTER, Veronika V. (2003). Ökonomische Perspektiven der Armutforschung. In D. Döring, M. Holztrattner und C. Sedmak (Hg.), Armutforschung in Österreich, Universität Salzburg, FWF Research Project Y 164, Working Papers „Facing Poverty“: 52-59.
- [5] EBERHARTER, Veronika V. (2002). Cluster „Forst- und Holzwirtschaft Tirol“. Ein Kompetenzzentrum für die Tiroler Forst- und Holzwirtschaft. Innsbruck: proHolz.
- [4] EBERHARTER, Veronika V. (2001). Die Tiroler Holzwirtschaft: Entwicklung und Ausblick. Innsbruck: proHolz.
- [3] EBERHARTER, Veronika V. (1996). Regionale Aspekte des Bildermarktes – Eine ökonomische Analyse anhand der Werke Bildender Künstler in Nord- und Südtirol. Innsbruck: Tiroler Wirtschaftsstudien 51.Folge.
- [2] HOLUB, Hans Werner und Veronika V. EBERHARTER (1994). Beleben Kulturausgaben die Wirtschaft ? Das gefährliche Argument der Umwegrentabilität. *Neue Zürcher Zeitung*, Samstag/Sonntag, 23./24.Juli 1994: 23.
- [1] HOLUB, Hans Werner, TAPPEINER, Gottfried und Veronika V. EBERHARTER (1993). Die Literaturflut in den Wirtschaftswissenschaften und ihre Folgen. Einige Überlegungen zu den abnehmenden Skalenerträgen der Lektüre wissenschaftlicher Artikel. *Wirtschaftswissenschaftliches Studium* 22,4: 203-207.

Discussion Papers

EBERHARTER, Veronika V., 2013. *“The Intergenerational Dynamics of Social Inequality – Empirical Evidence from Europe and the United States”* SOEPpapers on Multidisciplinary Panel Data Research at DIW Berlin, 588-2013.

EBERHARTER, Veronika V.. 2012. *“The Intergenerational Transmission of Occupational Preferences, Segregation, and Wage Inequality – Empirical Evidence from three Countries.”* SOEPpapers on Multidisciplinary Panel Data Research at DIW Berlin, 506-2012.